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Vážení  a milí spoluobčané,

svůj komentář píši v době, kdy by dobíhalo masopustní 

veselí. Nyní je ovšem doba diametrálně odlišná. Nacházíme 

se v divné době uzavřeného a paralyzujícího stavu země, na 

kterou nikdo z nás není zvyklý, mnoho z nás prožívá strach.

Měníme svůj způsob života, protože se každodenní život 

v obci rázem očividně skokově zabrzdil, pomalu 

zastavil.  Čelíme epidemii koronaviru, o kterém se 

dozvídáme různými způsoby z různých zdrojů mnoho 

informací. Dnes už tyto informace ani nelze řádně a 

objektivně roztřídit. Není na to prostě čas. Ocitli jsme se 

v naprosto mimořádné situaci, jakou v novodobé historii 

naše země nezažila. Je opravdu obtížné se orientovat v toku 

nových sdělení i zpráv, které jsou nám denně od rána 

předkládány.

Je těžké přijímat všechna omezení a nařízení, která jsou 

centrálně nastavována, ale je potřeba důležité věci 

dodržovat. Přestože chápu pocity lidí, tak zůstat co nejvíce to 

jde doma v rodinném složení, je pro toto celé období to 

nejlepší řešení, i když nás krásné předjaří vytahuje všechny 

ven do přírody. Krize těchto dnů nás učí, že zdraví a blaho 

druhých ovlivňuje i naše vlastní dobro a společně tvoříme 

jeden celek. Proto znovu děkuji za vaši osobní disciplínu!

Dík patří všem, kteří si zachovali zdravý rozum 

a k mimořádným opatřením přistupují realisticky a bez 

zbytečného vytváření paniky. Jenom tak to přežijeme bez 

dalších psychických i jiných problémů. Přesto bych vás ráda 

požádala, abyste byli ke svému okolí maximálně ohleduplní a 

platná nařízení stále dodržovali, abyste bez pardonu 

používali ochranné prostředky dle aktuálních pokynů. 

Chráníte tím sebe i své okolí. 

Přeji nám všem, ať jsou mimořádná opatření co nejdříve 

minulostí. Jsem velmi pozitivní člověk, přeji nám, ať vše 

přečkáme ve zdraví, dobře to dopadne.

V případě, že budete v čemkoliv potřebovat pomoci 

nabízíme pomyslnou pomocnou ruku – nakoupit, 

vyzvednout léky či odvézt v nutném případě k lékaři - 

jsme vám nápomocni. Buď přímo moje osoba L.Š. na 

tel.č. 777 809 119 nebo kdokoliv jiný ze zastupitelstva či 

naší jednotky sboru dobrovolných hasičů.

                        

                        Lucie Šeinerová – starostka obce Rybníky
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Škála nepřátelství

Jsem tak ironický, že nevím, jestli ten, kdo do mě rýpe, mě 

ještě uráží, nebo už je to od něho kompliment.

Až tak nepřehledné mohou být lidské vztahy. Tady oceníme 

přehlíženou mírnost, laskavost    a shovívavost.

O ironii se říká, že je to nejnižší a společensky tolerovaný 

stupeň útoku. Ovšem to, že je to společensky tolerované, 

ještě neznamená, že to buduje lásku a důvěru mezi lidmi.

Papež František v těchto souvislostech nastavil ještě vyšší 

laťku: když jsme ke druhému člověku nevšímaví, když ho 

přehlížíme a jsme lhostejní – tak už je to první stupeň 

nepřátelství.

Snažme se v tomto ohledu na vztazích s lidmi okolo nás 

zapracovat. Papež František navrhuje, aby místo lhostejnosti 

nastoupilo vřelé lidské bratrství.

                                                                         Pavel Klouček, farář

STŘÍPKY ZE ŽIVOTA OBCE

     PRŮTAH — výběrové řízení na stavbu průtahu vyhrála 

firma Strabag, stavba se rozběhla 23. 6.2020, kdy jsme za 

investory - obec a SÚS Znojmo předali staveniště zhotoviteli. 

Od září nás potkala plná uzavírka obce, což se podepsalo i na 

stavu vedlejších místních komunikací, kde se nám sešel 

souběh staveb revitalizace rybníka a průtah. Děkujeme za 

vaši trpělivost na objízdné trase kolem rybníka a JZD, po 

dokončení průtahu proběhne v létě rekonstrukce této 

komunikace. Právě nám vrcholí zimní přestávka zhotovitele, 

od března se opět rozeběhnou veškeré práce na stavbě. 

Momentálně je dokončena polovina dešťové kanalizace, 

částečně položený asfalt, základy mostu, část opěrné zdi 

budoucího zálivu zastávky, nutné přeložky sítí a je již 

položena i elektřina do země a geodetem vytyčené veřejné 

osvětlení. Po dlouhodobé přípravě byly na podzim přesunuty 

Boží muka. Termín dokončení stavby je určen na červenec 

letošního roku.

Tuto nucenou investici jsme vysoutěžili za částku 7 000 000,- 

za naše objekty – chodníky, veřejné osvětlení a podílíme se i 

na děšťové kanalizaci. Získaná dotace 500 000,- z JMK, tu 

větší 3,5 mil. jsme dostali z MAS Krumlovsko-Jevišovicko. 

Rozdíl částky cca 3 000 000,- bude dofinancován z úvěru.

          RYBNÍK — výběrové řízení na revitalizaci rybníka 

vyhrála firma Miloš Ryšavý, stavební a obchodní firma, s.r.o. 

Stavba započala začátkem července 2020. Rybník prošel 

kompletní rekonstrukcí včetně odbahnění. Vystaveny byly 

nové opěrné zdi z lomového kamene, zůstalo zachováno 

brouzdaliště, vzniklo i nové výpustné zařízení a bezpečnostní 
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přeliv s kaskádou. Na jaře bude k rybníku dodán nový 

mobiliář, proběhne výsadba zeleně a u brouzdaliště vyroste 

stavba z vrbového proutí tzv. iglú s tunelem.

Tato investice vyšla na 3 600 000 Kč, celé 2 000 000 Kč jsme 

minulý rok získali z dotace z Ministerstva Zemědělství.

        CHODNÍKY KE HŘBITOVU -  zastupitelstvo obce dalo 

zelenou i tomuto projektu,  a tak ještě letos budou i nové 

chodníky a dešťová kanalizace v úseku komunikace 

navazující na průtah až k odbočce ke hřbitovu. 

Předpokládané náklady jsou cca 2 200 000,-  Kč , obec žádá 

o individuální příspěvek  JMK ve výši 500 000,- Kč a rozdíl 

částky pokryjeme úvěrem. Dále vyčkáváme, zda vyhlásí  Min. 

Financí dotační titul na komunikace ve výši 80% 

z uznatelných nákladů.

         KRAJSKÉ DOTACE 2020 — všechny vyhlášené výzvy 

v minulém roce byly během koronaviru pozastaveny do září, 

nicméně se vše dalo do pohybu, a tak jsme byli úspěšní ve 

všech podaných žádostech - na průtah, prodejnu Jednota, 

prořezávky stromů a novou fasádu ZŠ.

         KRAJSKÉ DOTACE 2021 – letos žádáme na JMK  dotaci 

na prodejnu Jednota, na vrbové stavby a zeleň na zadržení 

vody v krajině kolem návesního rybníka, na fasádu 

kulturního domu, na vybavení  pro zásahovou jednotu hasičů 

obce, a zkusíme opět individuální dotaci na projekt 

„Chodníky ke hřbitovu“.

           DOTACE Z OPERAČNÍCH  PROGRAMŮ MINISTERSTEV 

ČR 2021 – na Ministerstvu pro místní rozvoj máme již 

podanou dotaci o rekonstrukci komunikace části obce 

Pod Vrbami a o kompletní nový bezdrátový veřejný 

rozhlas na celou obec žádáme na Ministerstvu Životního 

prostředí. Zda jsme byli v těchto výzvách úspěšní se pozná 

zhruba v květnu tohoto roku.

       REKONSTRUKCE KOMUNIKACE POD VRBY – pokud 

budeme úspěšní v získání financí proběhne ještě letos 

rekonstrukce vozovky v části obce „Pod Vrby“ až k domu 

pana F.Vybírala. Projekt počítá s celkovou rekonstrukcí 

asfaltové vozovky – 12 cm nového povrchu, rekonstrukcí 

propustků a novou zelení. Chodník a parkovací místa budou 

následně dodělána. Dle projektanta je tato investice 

nastřelená na 3 300 000,- získaná dotace z MMR by byla 

80%.

            BEZDRÁTOVÝ ROZHLAS – s větší jistotou, než na 

komunikace, již počítáme s penězi na nový bezdrátový 

rozhlas na celou obec z operačního programu MŽp, stávající 

stav veřejného rozhlasu je již kritický a více a více poruchový. 

Realizace by proběhla koncem tohoto roku nebo v příštím 

roce, po obci bude rozmístěno 22 oboustranných nových 

hlásičů, které budou zároveň fungovat i jako siréna v případě 

zásahu integrovaných záchranných složek. Výhodou tohoto 

systému je ovládání a vstup do ústředny přes mobilní 

aplikaci, tedy i na dálku. Celkové náklady investice jsou 

přes 1 000 000,- dotace by pokryla 70 %, obec by se 

podílela cca 350 000,- Kč

           ELEKTŘINA DO ZEMĚ – v rámci nového průtahu obcí 

plánovala i firma E.ON součinnost prací ve smyslu položení 

kabelů nízkého napětí elektřiny do země tzn. že po 

dokončení stavby na celém průtahu, ale i přilehlých ulicích + 

navazující hlavní komunikace a přilehlé ulice směrem ven 

z obce na Moravský Krumlov, bude tato část obce zcela bez 

kabelů a drátů ve vzduchu, vše bude položeno v zemi. I 

mimo průtah budujeme tedy nové veřejné osvětlení v těchto 

částech obce. Přibude zde 40 nových sloupů veřejného 

osvětlení. DLE INFORMACÍ FIRMY V PŘÍŠTÍCH DESETI LETECH 

NEPLÁNUJE E.ON POKLÁDAT NN DO ZEMĚ VE ZBYLÝCH 

ČÁSTECH OBCE.

          OPLOCENÍ MŠ — na zahrádce mateřinky proběhla 

v létě 2020 rekonstrukce plotu. Z torza kmene třešně v 

mateřince vznikla vyřezávaná socha — stromová víla. Že se 

opravdu povedla již mohlo zhodnotit mnoho z Vás. Moc 

děkujeme šikovnému řezbáři Tomášovi Zeiskovi.
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rozhodli jsme se po celé délce této strany nainstalovat 

oplocení se vstupní brankou

        FOTBALOVÉ KABINY – v létě minulého roku získala 

obec do majetku od SK Rybníky celý areál fotbalového hřiště 

včetně kabin. Vzhledem k havarijnímu stavu budovy, 

necháme zpracovat projekt na rekonstrukci a budeme čekat 

na vhodný dotační titul. Nicméně, aby se dalo na hřišti 

trochu slušně fungovat, opravíme ještě letos dámské wc a 

kuchyňku.

         JUBILANTI – moc prosíme všechny letošní jubilanty o 

pochopení, za těchto restrikcí s Covidem seniory 

neobcházíme, navštívíme vás jakmile se zlepší stávající 

situace. 

         RESPIRÁTORY – v minulých dnech všichni senioři nad 

63 let dostali od obecního úřadu do schránek 2 respirátory, 

zásob všech ochranných pomůcek včetně desinfekce máme 

pořád dosti, kdyby někomu chybělo -rádi poskytneme.

    PODĚKOVÁNÍ – touto cestou moc děkujeme všem 

občanům, kteří nám v zimě pomáhali s údržbou 

chodníků a místních komunikací.

BIOCENTRUM — plot na biocentru "Písečňák" chátrá, a 

tak nás rekonstrukce nemine, začali jsme instalací nové brány.

         REKONSTRUKCE SBĚRNÝCH MÍST NA TŘÍDĚNÝ    ODPAD 

— abychom o kousek více zvelebili naši obec, pustili jsme se 

do úpravy sběrných hnízd. Místa pro tříděný odpad dostaly 

nový rovný podklad a jsou ohraničena novým betonovým 

plotem kombinovaným se dřevem.

                REKONSTRUKCE CESTY  —  na začátek spodní cesty k 

vinohradům, úsek asi 60 m, jsme nechali opět v létě 2020 

položit  10 cm vrstvu asfaltového recyklátu, tak abychom 

dokončili ráz ulice.

            DLAŽBA V KD – každoročně se přes zimu snažíme 

malými  krůčky zlepšit vzhled a stav našeho kulturního domu. 

Po obložení a výmalbě v hlavním sále, praktické kuchyňce a 

nové šatně jsme se letos pustili do nové dlažby v chodbě a 

výčepu, následovat bude taktéž nová výmalba a fládrování 

dveří.

             POVODÍ MORAVY – po dlouhých jednáních, ale přece 

se Povodí Moravy rozhodlo k pročištění břehů řeky. Musím 

uznat, že obzvlášť v úseku u hřiště prostranství břehu 

prokouklo a dále by mělo navazovat vyčištění potůčku od 

rybníka až pod podvrby v jarních měsících.

             OPLOCENÍ HŘIŠTĚ – vzhledem k velmi otevřenému 

prostoru na břehu řeky, kde je v blízkosti dětské hřiště, 

RYBNICKÁ KNIHOVNA

     I v uplynulém roce byla občanům Rybníků k dispozici 

místní malá knihovna, jejíž fond neustále doplňujeme o 

novinky jak pro děti, tak i pro dospělé. Z těch posledních 

bych ráda zmínila například knižní bestseller Šikmý kostel, 

zahradnickou knihu pro děti Ruce v hlíně, oblíbenou 

knihu Cizinka, iPohádky od Kovyho pro školáky a 

nádhernou knihu Obejmi mě, prosím! pro malé 

(ne)čtenáře. V našich knižních regálech můžete najít 

mimo jiné tituly jako Johana z Rožmitálu - Bouřlivý život s 

Jiřím z Poděbrad, Žítkovské bohyně, Nečekané přátelství, 

Tajemství letního odpoledne, Velmi osobní kniha o zdraví, 

Christie: Pavučina, Dědečku, vyprávěj - Etiketa pro kluky a 

holčičky od tří let, Temné hlubiny, Hana, Zuzanin dech, 

Sedmilhářky, Dárky z přírody - 100 nápadů na tvoření 

s dětmi, rozhovory s Radkinem Honzákem či Tomášem 

Etzlerem, Deník z Wu-Chanu… A na další nové knižní 

přírůstky se můžete těšit v brzké době. 

Rádi bychom vám také touto cestou připomněli možnost 

využít služeb naší obecní knihovny. Pokud si chcete 

vypůjčit některou z knih v našem knižním fondu, stačí 

napsat zprávu přes internet, případně se domluvit na OÚ 

v úředních hodinách. Knihy připravíme k vyzvednutí, 

případně i doručíme. Barbora Veselá

REVIZE KATASTRU

Vážení spoluobčané, 

Katastrální úřad zahájil ve 2. polovině tohoto roku ve  vaší 

obci revizi katastru nemovitostí. Cílem této revize je zajištění 

co největšího souladu údajů v katastru nemovitostí se 

skutečným stavem v terénu. Proto můžete očekávat, že v 

průběhu 1. čtvrtletí roku 2021 zaměstnanci katastrálního 

úřadu navštíví vaši obec a budou přímo v terénu tento stav 

porovnávat. Zaměstnanci úřadu nebudou vstupovat na Vaše 

oplocené pozemky, pouze budou pohledově posuzovat 

možné zjištěné nesoulady. Předmětem revize jsou hranice 

pozemků, obvody budov a vodních děl a jejich způsob využití, 

druhy pozemku a způsoby  využití pozemků a případně další 

prvky polohopisu katastrální mapy. Zaměstnanci 

katastrálního úřadu budou mít na sobě reflexní vesty s logem 

Katastrálního úřadu a na vyžádání se prokáží služebním 

průkazem. Vlastníci nemovitostí, u nichž budou zjištěny 

nesoulady údajů katastru se skutečností, budou Katastrálním 

úřadem obesláni dopisem s pozvánkou k projednání 

nesouladu a seznámení se se zjištěným stavem. Seznámení 

se zjištěnými nesoulady proběhne ve stanoveném termínu na 

Obecním úřadě v Rybníkách nebo dle Vašich možností na 

Katastrálním pracovišti ve Znojmě. 

Katastrální úřad požádal místní obecní úřad o spolupráci při 

doplňování technickoekonomických atributů u staveb 

dokončených před 1. 7. 2012 do Registru územní identifikace 

adres a nemovitostí jehož je správcem, proto Vás v některých 

případech zástupce obce osloví s prosbou o sdělení 

potřebných informací (např. způsob vytápění, materiál 

nosného zdiva, napojení na inženýrské sítě a pod)

Děkujeme Vám
kolektiv KÚ Znojmo

Lucie Šeinerová – starostka obce Rybníky
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RYBNICKÁ KNIHOVNA

     I v uplynulém roce byla občanům Rybníků k dispozici 

místní malá knihovna, jejíž fond neustále doplňujeme o 

novinky jak pro děti, tak i pro dospělé. Z těch posledních bych 

ráda zmínila například knižní bestseller Šikmý kostel, 

zahradnickou knihu pro děti Ruce v hlíně, oblíbenou knihu 

Cizinka, iPohádky od Kovyho pro školáky a nádhernou knihu 

Obejmi mě, prosím! pro malé (ne)čtenáře. V našich knižních 

regálech můžete najít mimo jiné tituly jako Johana z 

Rožmitálu - Bouřlivý život s Jiřím z Poděbrad, Žítkovské 

bohyně, Nečekané přátelství, Tajemství letního odpoledne, 

Velmi osobní kniha o zdraví, Christie: Pavučina, Dědečku, 

vyprávěj - Etiketa pro kluky a holčičky od tří let, Temné 

hlubiny, Hana, Zuzanin dech, Sedmilhářky, Dárky z přírody - 

100 nápadů na tvoření s dětmi, rozhovory s Radkinem 

Honzákem či Tomášem Etzlerem, Deník z Wu-Chanu… A na 

další nové knižní přírůstky se můžete těšit v brzké době. 

Rádi bychom vám také touto cestou připomněli možnost 

využít služeb naší obecní knihovny. Pokud si chcete vypůjčit 

některou z knih v našem knižním fondu, stačí napsat zprávu 

přes internet, případně se domluvit na OÚ v úředních 

hodinách. Knihy připravíme k vyzvednutí, případně i 

doručíme. 

                                                                                                                 

Tříkrálová sbírka letos netradičně

  Vzhledem k výjimečné situaci letošní Tříkrálová sbírka ve 

spolupráci s Charitou Znojmo nemohla proběhnout způsobem, na 

jaký jsme po léta zvyklí... Koledníci nesměli vyrazit do ulic a 

pokladnička čekala na dárce po velkou dobu sbírky v místním 

obchodě. I přesto se vybralo v naší obci nádherných 8801, -. Ještě 

jednou děkujeme a věříme, že příští rok se již tradičně během 

tříkrálové obchůzky ulice rozezní známou písní My tři králové jdeme 

k vám...

   

Z obecní kroniky od 1.1.2020 do 28.2.2021

Narození:

rok  2020 -  březen            Veselá Anna

                     duben             Křípalová Petra

                     květen            Knor Matěj

                     červenec        Růžičková Amálie

                     listopad          Makovický Vojtěch

                     prosinec         Novák Petr, Zemánková Nela

rok  2021 - únor                 Procházková Kateřina

úmrtí 2020:

březen          Rumianová Pavla

říjen               Brabec František

Přistěhovaní občané       +11

Odstěhovaní občané      - 17

Počet osob k 28.2.2021 celkem:      448

Sobotní podvečer s Neoveskou cimbálovou 

muzikou 

     Krásný sobotní podvečer při posezení u cimbálu, tak by se zcela 

stručně dalo shrnout sobotní setkání občanů z 11.července 2020 na 

fotbalovém hřišti, které se v poklidné atmosféře protáhlo do 

pozdních nočních hodin.

Pánové z cimbálky volili  repertoár tak, aby oslovil co nejvíce 

posluchačů. Zahráli nejznámější písničky, které lidé znali a rádi si je s 

nimi i zazpívali. Byť nám celý večer propršel, na účasti to nešlo znát. 

Děkujeme SDH Rybníky za zajištění výčepu a Řeznictví Klouda za 

vynikajicí kýtu na rožni.

A v červenci 2021 snad opět naviděnou.

Ludmila Šimšová, kronikářka obce

Barbora Veselá
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ČISTÍRNA ODPADNÍCH VOD A SVAZEK OBCÍ 

     Vážení občané, jednou z nedílných součástí našeho života 

v obci je čistírna odpadních vod. Krátké shrnutí k aktuálnímu 

stavu a podniknuté kroky: 

Svazek obcí Rybníky a Dobelice se rozhodl z důvodu 

havarijního a aktuálně již kapacitně nevyhovujícího stavu pro 

modernizaci a intenzifikaci čistírny odpadních vod (dále již 

ČOV). Realizací projektu dojde k výměně technologie čištění, 

současně rovněž k navýšení kapacity ČOV ze 580 EQ na 1000 

EQ (ekvivalentní obyvatel). Poslední roky je ČOV silně 

přetížená. Kapacitu čistírny je velmi důležité dobře zvážit. 

Snahou obcí Rybníky a Dobelice je rozvíjet výstavbu 

rodinných domů, do kterých bude přibývat počet obyvatel a 

tím i množství odpadních vod. Aby se zachovaly všechny 

standarty pro občany, musí se rozšířit, zmodernizovat a 

intenzifikovat. Plánujeme tedy zvýšit její kapacitu a zároveň i 

změnit nevhodný systém samotného čištění. Předpokládaná 

hodnota veřejné zakázky činí = 12.729.219 Kč s DPH. Získaná 

dotace ze Státního fondu životního prostředí činí = 8.114.877 

Kč s DPH Na dofinancování zakázky vyřizujeme úvěr. 

Čekáme, zda bude možnost dotace z Jihomoravského kraje či 

žádost o čerpání individuální dotace. Aktuálně členové 

Dobrovolného svazku obcí a Zastupitelstvo obcí Rybníky a 

Dobelice schválili kvalifikační a zadávací dokumentaci spolu s 

návrhem smlouvy k veřejné zakázce na “ČOV Rybníky a 

Dobelice - modernizace a intenzifikace". Následně proběhne 

výběrové řízení na zhotovitele stavby. Předpokládaný termín 

zahájení stavby je září 2021. Navržená technická zařízení 

budou sloužit k procesům biologického čištění komunálních 

odpadních vod včetně snížení obsahu fosforu. A také ke 

stabilizaci kalu s jeho následnou hygienizací pro možnost 

jeho aplikace na zemědělskou půdu. Stavba je navržena 

takovým způsobem, aby neohrožovala život, zdraví, zdravé 

životní podmínky jejich uživatelů ani uživatelů okolních 

staveb a aby neohrožovala životní prostředí. Celkově 

navržená řešení umožní bezproblémovou výstavbu nových 

objektů za provozu stávající ČOV bez výluk a snadné 

přepojení na novou část ČOV a dokončení přestavby – repase 

staré aktivace. 

Cena za stočné pro rok 2021 se navýšila o 0,50 Kč na den a 

osobu. 

Důvodů ke zdražení stočného je několik: 

• zastaralé zařízení má větší nároky na údržbu i spotřebu 

energií. Je třeba vědět, že účetní odpisová doba většiny strojů 

a zařízení je v intervalu 5 – 12 let. Tato doba je mnohdy delší 

než objektivní životnost těchto strojů (daná faktickým 

zatížením a mírou využívání). 

• v posledních letech se plynule zvyšuje cena „vstupů“, jako 

jsou ceny energií, chemikálií, ceny povinných chemických 

rozborů, náhradních dílů (u starších zařízení progresivně!), 

ceny servisních zásahů a pohonné hmoty. 

• zásadním způsobem však do nákladů v nejbližší době 

zasáhnou již schválené, výrazné legislativní změny, které 

nelze obejít. Jedná se o dopady novely Vodního zákona 

(Zákon 254/2001, Sb. v posledním znění), která směřuje k 

vyšší úrovni ochrany povrchových vod proti eutrofizaci a 

přináší některá zásadní opatření v boji proti suchu, která 

budou mít dopad na nezbytné zásahy do technologického 

vystrojení komunálních čistíren odpadních vod (NV. 

401/2015, Sb.). Nejtvrdším dopadem však náklady spojené s 

provozováním čistíren odpadních vod ovlivní Vyhl. č. 

437/2016, Sb., která měla v konečné podobě platit již od 

1.1.2020 a tento termín byl z důvodu nepřipravenosti celé 

společnosti posunut novelou z listopadu 2019 na 1.1.2023. 

Jedná se o povinnost všech provozovatelů čistíren odpadních 

vod zajistit na výstupu hygienické vlastnosti produkovaného 

čistírenského kalu v souladu s touto vyhláškou, která vede 

především u menších provozovatelů ke skokovému zvýšení 

nákladů spojených s čištěním odpadních vod. 

• platby spojené s organizací a kontrolou správné aplikace a 

dodržení legislativních podmínek. 

• příprava na investice vynucené legislativními změnami a 

havarijním stavem ČOV je objektivně nejpádnějším důvodem 

ke zvyšování poplatků za stočné. 

• výše stočného je upravena dle skutečných nákladů na 

provoz. 

Přijít s myšlenkou, připravit projekt, schválit všemi možnými 

úřady a orgány, vyřízení dotací, výběr zhotovitele a samotná 

realizace stavby jsou organizačně a finančně velmi složité a 

náročné. Jde o velmi rozsáhlé změny ve všech částech 

čistírny. Jak jsem se již zmínil v úvodu článku, je rekonstrukce 
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JE TO NA PYTEL ANEB UKLIĎME RYBNÍKY

      V reakci na další lockdown, blížící se jaro a všudypřítomný 

nepořádek kolem vesnice vznikla akce Je to na pytel aneb 

Ukliďme Rybníky (pod tímto názvem ji můžete dohledat i na 

facebooku). Jelikož můžeme tak maximálně na vycházku 

kolem dědiny, je to trochu na pytel... A je to na pytel o to víc, 

když cestou vidíte všechen ten nepořádek. Společnou 

úklidovou akci uspořádat nesmíme, ale každý sám klidně 

něco poklidit můžeme... 

Ve spolupráci s vedením obce jsme proto připravili tzv. 

PYTLOMATY - zásobníky (papírové bedny – pokud někdo 

máte přebytečné plastové, byly by velmi vítané) s úklidovým 

materiálem (malé sáčky, velké pytle, gumové rukavice). Dva 

byly rozmístěny po Rybníkách – jeden u MŠ, druhý v 

„zelniskách“. Doplňovat jejich obsah budeme podle potřeby.

A co se smetím? Pokud budete schopni odnést ho sami do 

popelnice nebo sběrného dvora, super! Pokud se do úklidu 

opřete trochu víc a bude odklízení pytlů s odpadem nad vaše 

síly, nechte je někde u cesty a pošlete nám zprávu, odvoz 

zajistíme.

Budeme samozřejmě taky rádi za vaše úklidové fotky, 

případně informace, kde jste uklízeli... 

Pojďme si to kolem Rybníků (ale klidně i v dědině) udělat 

hezký  . 
Barbora Veselá

RODINNÝ DEN

     Po omezeních daných karanténou přišel začátkem června 

2020 Rodinný den na rybnickém hřišti všem vhod, jako 

vítaná změna. Však byla také hojná účast jak místních, tak 

přespolních návštěvníků a všichni si v příjemné atmosféře 

užili zábavné odpoledne plné soutěží, kdy se ukázala 

schopnost rodičů a dětí spolupracovat (což v uplynulých 

měsících všichni jistě ozkoušeli až dost). Kdo nechtěl soutěžit 

v originálních disciplínách, mohl si alespoň vyzkoušet střelbu 

ze vzduchovky, nahazování udice, jízdu na koni, malování na 

obličej nebo společnost zručného klauna, který kouzlil 

z balónků co si kdo přál… Kromě ohromné pomoci a zapojení 

dobrovolníků (mimo jiné i z řad myslivců a rybářů), kteří se 

podíleli na organizaci celé akce, ať již přípravou stanoviště, 

nebo pomocí s občerstvením, proběhla tradičně i spolupráce 

s SDH Rybníky a hosty z SDH Rakšice, kteří malým 

návštěvníkům předvedli svůj vozový park, ukázku hašení a 

Barbora Veselá

především – pěnu!

Čestnými hosty Rodinného dne byli klienti z Domova Tereza, 

kterému byla věnována část dobrovolného vstupného. 

Věřím, že všichni si po dlouhé době bez společenských akcí 

toto zábavné odpoledne užili a těšíme se na setkání při další 

krásné akce, již brzy.

čistírny odpadních vod nezbytná. Nová čistírna tak bude 

splňovat legislativní a technické parametry, bude 

významným ekologickým zařízením a výrazně přispěje k 

ochraně životního prostředí. 

         
 Lukáš Tichý místostarosta a předseda svazku
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PŘEDÁNÍ NOVÉHO AUTOMOBILU SDH RYBNÍKY

Prvního srpna minulého roku se sešla širší veřejnost na 

prostranství u Mlýna v obci Rybníky, aby byla svědkem 

slavnostního předání nového dopravního automobilu do 

rukou Rybnických hasičů.

Projekt pořízení dopravního automobilu pro jednotku 

požární ochrany obce byl zahájen již v minulém roce 

přípravou podkladů pro podání žádosti o dotace, zpracování 

technických podmínek a začátkem letošního roku tato píle 

pokračovala v podání žádosti o druhou dotaci k 

dofinancování projektu, výběrového řízení a ladění detailů.

Začátkem léta konečně došlo k nákupu vytouženého 

dopravního prostředku. 

Slavnostní akt byl symbolizován předáním zvětšeniny 

automobilového klíče. Následovalo požehnání automobilu 

místním farářem panem Kloučkem a následovaly gratulace 

od přítomných hostů, mezi kterými byli naši kolegové z 

Rakšic, dále pak zástupci SDH Silůvky a SDH Miroslav a pro 

náš region důležití pánové: starosta města Moravský 

Krumlov a kandidát do senátu Tomáš Třetina starosta obce 

Velatice a dnes již hejtman Jihomoravského kraje Jan Grolich, 

místostarosta města Moravský Krumlov a zastupitel 

Jihomoravského kraje Zdeněk Juránek, starosta 

konkurenčníobce Dobelice Miloš Potůček, vedoucí okresní 

odborné rady velitelů Václav Kondler, starosta znojemského 

okrsku číslo 14 Josef Veleba a zasloužilý hasič pan Švejda se 

svojí polovičkou. Děkujeme za vyjádřenou podporu a 

srdečné gratulace.

Dopravní automobil Ford Transit v provedení L1Z pro 

posádku 1+8 byl pořízen z rozpočtu obce za přispění od 

Jihomoravského kraje a Generálního ředitelství Hasičského 

záchranného sboru České republiky. Automobil je vybaven 

jen základní výbavou. Čerpadlo a další věcné vybavení 

máme uloženo na přívěsném vozíku, který byl obcí Rybníky 

pořízen již v dřívějších letech. Pořízení dopravního 

automobilu zásadně zvýšilo akceschopnost jednotky požární 

ochrany nyní již v rámci celého katastru naší obce a její 

připravenost pomáhat při mimořádných událostech. 

Požáry a živelné pohromy se naštěstí naší obci vyhýbají, 

přesto se však snažíme být připraveni pomoci.

Nemalé poděkování patří naší paní starostce Lucii Šeinerové. 

Nebýt jí, k pořízení nového automobilu by pravděpodobně 

nedošlo, protože to byla právě ona, která řídila veškeré 

procesy, které samotné pořízení provázeli, a právě ona 

spojila všechny ostatní články, které na tomto projektu 

pracovaly. V neposlední řadě pak patří poděkování všem 

aktivním členům našeho sboru a jednotky požární ochrany 

naší obce. Bez jejich aktivity by neměl tento nákup smysl a 

děkujeme za jejich zájem chránit naši obec a pomáhat našim 

spoluobčanům.
Roman Dvořák – jednatel SDH Rybníky
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JAKÝ BYL ROK 2020 VE ŠKOLE A ŠKOLCE?

     Už to bude téměř rok, kdy střídáme prezenční a distanční 

výuku. Tato doba je velmi náročná a klade velké nároky na 

učitele, děti i jejich rodiče. Skloubit časové, prostorové a 

technické zajištění jedné domácnosti je jistě náročné. V 

letošním školním roce se do školy vrátila běžná podoba výuky 

až do 14. října. Do 18. listopadu, kdy se vrátili pouze žáci 1., 2. 

a 3. ročníku a 30. listopadu, kdy se přidali i čtvrťáci a páťáci, 

jsme pracovali v novém online prostředí MS Teams. Upravili 

jsme opět rozvrh, počty hodin a pustili se do práce. Nejvíce 

nás potrápilo a stále v menší míře trápí, internetové 

připojení. Oproti jaru 2020 se ale výuka na dálku zkvalitnila a 

stala se povinnou. Rodinám, kterým technika chyběla, jsme 

zapůjčili notebooky. Předvánoční čas, mikulášskou nadílku, 

dárky a těšení jsme si opravdu ve škole užili, aniž bychom 

tušili, že po vánočních prázdninách se pro žáky 4. a 5. ročníku 

školní třídy opět uzavřou. Za dodržování hygienických 

opatření byla a stále je v provozu ranní a odpolední družina i 

školní jídelna. Nesmíme však zapomenout ani na mateřskou 

školu a školní kuchyň, které po přerušení na jaře pokračovaly 

po celou dobu v běžném režimu až do konce ledna, kdy 

musel být provoz přerušen. Momentálně do školních lavic 

usedají jen žáci 1., 2. a 3. třídy. Všichni se snažíme dětem, 

které se učí z domu, co nejvíce pomoci a nahradit jim 

prezenční vyučování. Rodiče a žáci si zaslouží velkou 

pochvalu za přípravu, snahu, vstřícnost, pochopení a 

spolupráci. Velké poděkování také patří vedení obce Rybníky 

a všem pedagogickým i nepedagogickým pracovníkům. 

Těšíme se všichni na opětovné setkávání ve škole i školce

Mgr. Michaela Oliwinská

HASIČSKÝ SBOR RYBNÍKY

      Tak jako všech, i nás se dotkla celosvětová epidemie a 

nejrůznější celorepubliková opatření, a tak jsme byli nuceni i 

my přerušit naši činnost. Ještě před úplným zákazem 

scházení se -  jsme stihli alespoň pálení klestí na obecní 

skládce bioodpadu, aby byl jarní odpad ze zahrádek kam 

ukládat. Po určitých uvolnění tohoto přísného režimu jsme se 

už začali scházet. Výsledkem toho je například zvelebení 

zázemí v hasičce při převlékání. Za dvě odpoledne jsme garáž 

hasičky zreorganizovali a postavili si stěnu, která nám slouží 

jako šatna. Velké zázraky se v hasičce dělat nedají, ale pro 

naše účely je to určitě dostačující.

       Nejčerstvější události se staly koncem května, kdy už v 

týdnu jsme započali vypouštění rybníka, abychom se v 

sobotu sešli s krumlovskými rybáři, kteří provedli jeho výlov. 

Počasí nám ve finále docela i vyšlo, a tak po dopoledním 

výlovu jsme mohli truchlit nad smutným pohledem do 

prázdného rybníka.

Tak jako každého i naší činnost ovlivnila situace ohledně 

koronaviru, který nám překazil už několik kulturních akcí, 

které nebylo možné uspořádat. Hned z několika důvodů 

nemohly proběhnout tradiční hody, a tak jsme se rozhodli 

alespoň pro

skromné posezení před mlýnem. Lednový ples už bohužel 

bylo nemožné uspořádat, stejně tak ostatky. Nezbývá než 
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doufat, že se brzy situace zlepší a budeme se moci zase na 

nějaké akci všichni setkat.

To, že naší činností není jen pořádání kulturních akcí 

dokazuje mimo jiné to, když jsme pomáhali se stěhováním 

paní Pánkové do nového příbytku, aby starý dům mohl 

ustoupit stavbě průtahu. Nebo oplach komunikace u 

Sikmundů od bláta z rekonstrukce

rybníka.

Stále se průběžně zabýváme sběrem elektroodpadu a 

pravděpodobně v průběhu jara uspořádáme sběr železa. Za 

tyto příspěvky všem moc děkujeme.

Hlavní plán na letošní rok máme údržbu budovy hasičky. V 

mnoha ohledech už potřebuje zásah. Ať už je to odizolování 

zdí, nebo údržbu fasády. Projekt na provedení údržby by 

umožnil zažádat o některé dotace na údržbu budov hasičky, 

bohužel za cenu

zpracování projektu na rekonstrukci zvládneme velkou část 

potřebných úkonů svépomocí, takže máme letos co dělat.

     Roman Dvořák

JEDNOTKA POŽÁRNÍ OCHRANY OBCE RYBNÍKY

     Koncem léta nás zaměstnal vydatný déšť, kdy ucpání 

odtokového kanálu dešťové kanalizace v souvislosti s 

probíhající stavbou způsobil zaplavení části ulice u č.p. 28. 

Zahájili jsme tak odčerpávání vody do nedalekého 

průchodného kanálu, kterým voda

odtekla až do řeky. Díky kalovému čerpadlu jsme tuto záplavu 

odčerpali za necelou hodinu a poté se mohli přesunout za 

zábavou na Ochutnávku piv.

O pár dní později čekal naše členy pro změnu zásah u 

požáru. Za cedulí značící konec naší obce směrem na 

Krumlov probíhala oprava prasklin na vozovce, které si dělníci 

nahřívali plamenem, od kterého vzplanul pás suché trávy cca 

7x2 metry. Nutno podotknout, že poplach naší jednotce byl 

vyhlášen krátce po 11. Hodině dopolední. Což je čas, kdy 

profesionálními hasiči v Krumlově a krajským operačním 

střediskem konče, ve kterém se s dobrovolnou jednotkou 

naší kategorie příliš nepočítá, protože početní stavy jsou v 

těchto sborech nízké a s přihlédnutím, že všichni chodí do 

práce, není holt v naší kategorii možné mít kteroukoliv denní 

dobu 5 kluků nachystaných okamžitě vyrazit na pomoc. A 

naši kluci to přesto zvládli. Ve čtyřech vyrazili zhruba 6 minut 

po vyhlášení poplachu a na místě pak byly kolegům profíkům 

z Krumlova k pomoci. Požár byl zakrátko zlikvidován, ale naše 

jednotka má velké plus za tento výjezd k události v 

dopoledních hodinách.

V průběhu září jsme pak zasahovali ještě třikrát, a to za 

účelem odčerpávání vody z propustku mlýnského náhonu, 

kde vyspádování není pravděpodobně řešeno správně a při 

větším dešti se zde voda drží. Což z dlouhodobého hlediska 

novému betonovému mostku asi svědčit nebude a přilehlým 

hlíněno-kamenným stěnám také ne. Alespoň máme 

možnost, aby si každý strojník pořádně osahal práci s 

čerpadlem a členové práci s hadicemi a nácvik různých 

situací, se kterými se lze u zásahu setkat.

     Na začátku roku jsme pak zasahovali u práce nějakého 

vandala, kterému asi překážela dopravní značka, a tak ji 

odhodil řeky. Využili jsme technické prostředky k nasvícení 

místa, převlékli se do brodících kalhot a vyrazili zachránit 

tonoucí se značku. Když už jsme měli místo nasvíceno a byli 

vybaveni proti vodě, provedli jsme také úklid několika 

větších větví z koryta řeky.



Průběžně nás také zaměstnává situace okolo koronaviru, a to 

v podobě, kdy desinfikujeme problematická místa. Tuto 

činnost můžeme vykonávat také díky příspěvku Nadace ČEZ, 

v rámci kterého jsme mohli pořídit nezbytné vybavení pro 

desinfekci prostor od tohoto viru. 

Raději bychom se však zabývali jinou činností, a tak jako 

všichni, i my doufáme, že se korona situace brzy zlepší a 

budeme tak moci fungovat zase normálně

                                                                                                                             

     

Roman Dvořák

RYBNICKÝ ZPRAVODAJ 

ročník 10., č. 2/2020

KULTURNÍ KALENDÁŘ

               24/4 POCHOD PO HRANICÍCH OBCE

30/4 ČARODĚJNICE

KVĚTEN – OTEVŘENÍ RYBNÍKU

ČERVEN – DĚTSKÝ DEN

17/7 NEOVESKÁ CIMBÁLOVÁ HUDBA NA HŘIŠTI

            SRPEN – PIVNÍ SLAVNOSTI

ZÁŘÍ – HODY A MÓDNÍ PŘEHLÍDKA V KD

ŘÍJEN – LYRA, ARGEMA

LISTOPAD -  PRŮVOD SV.MARTINA A OCHUTNÁVKA 

                                   MLADÝCH VÍN V KD

PROSINEC -  POSLEDNÍ ROZSVÍCENÍ STROMEČKU V TOMTO 

                                   VOLEBNÍM  OBDOBÍ,   

                                   ADVENTNÍ KONCERTT V KOSTELE

Průvod svatého Martina

     Loňský rok byl rokem opravdu podivným... V naší 

vesničce, kde jsme si za poslední roky navykli na celkem 

bohatý společenský a hlavně kulturní život se najednou 

rozléhalo ticho a všem nám pomalu docházelo, že tohle není 

zrovna způsob života, který bychom vítali.

A tak i přes spoustu zpřísnění, zákazů a doporučení jsme se 

snažili zapojit alespoň trošku do některých pravidelných akcí.

Jednou z nich byl průvod sv. Martina... Tento průvod se 

uskutečnil za přísných hygienických opatření, čítal jen pár 

osob oproti předloňskému průvodu, a bohužel se musel 

obejít bez ochutnávky, svatomartinských vín od místních 

vinařů.

 Ale průvod si lidé ujít nenechali, ač za oknem či před domem 

zdravili sv. Martina, který projížděl na svém běloušovi obcí. 

Bohužel ani tentokrát nás nedoprovázel sníh, jak se v 

pranostikách říká. 

Tak snad v roce letošním si vynahradíme  

Martina Primová
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Podle zákona č. 332/2020 Sb., o sčítání lidu, domů 
a bytů v roce 2021 a o změně zákona č. 89/1995 Sb.,
o státní statistické službě, ve znění pozdějších předpisů, 
(dále jen „zákon“) bude na celém území České republi-
ky přistoupeno ke sčítání lidu, domů a bytů (dále jen 
„sčítání“).

Rozhodným okamžikem sčítání je půlnoc z pátku
26. března 2021 na sobotu 27. března 2021. Fyzická 
osoba podléhající sčítání je povinna poskytnout zákonem 
požadované údaje. Sčítání je primárně navrženo jako 
online, tedy bez nutnosti kontaktu s dalšími osobami.

Sčítání podléhá:
a) každá fyzická osoba, která má v rozhodný okamžik 

na území České republiky trvalý pobyt nebo přechod-
ný pobyt nad 90 dnů, nebo které byl na území České 
republiky udělen azyl, doplňková ochrana nebo do-
časná ochrana,

b) každá další fyzická osoba, která je na území České 
republiky v rozhodný okamžik přítomna,

c) každý dům (i neobydlený) a každý byt (i neobydlený). 

Povinnost sečíst se se nevztahuje pouze na cizince, 
kteří jsou v České republice na dobu kratší než 90 dnů 
(například turisté), a  na cizince požívající diplomatické 
výsady a imunity.

Sčítání organizuje, řídí, koordinuje a jeho přípravu, pro-
vedení, zpracování a zveřejnění výsledků zabezpečuje 
Český statistický úřad (dále jen „Úřad“). Úřad pro potřeby 
sčítání přebírá údaje z informačních systémů veřejné správy 
podle paragrafu 7 zákona. Na přípravě a provedení 
sčítání Úřad spolupracuje s dodavatelem terénních prací 
a ústředními správními úřady uvedenými v zákoně.

Obecní úřad zveřejní způsobem v místě obvyklým nej-
později 14 kalendářních dnů před rozhodným okamžikem 
tento dokument, seznam standardních sčítacích obvodů 
v obci včetně jejich vymezení a jména, příjmení a čísla 
průkazů sčítacích komisařů, kteří budou v jednotlivých 
sčítacích obvodech sčítání zajišťovat, včetně telefonního 
spojení na bezplatnou informační linku sčítání a oficiální 
internetové adresy sčítání.

Sčítání osob se provede poskytnutím údajů jejich zá-
pisem do sčítacího formuláře povinnou osobou. Tou je 
každá plně svéprávná fyzická osoba podléhající sčítání. 
Za fyzickou osobu, která není plně svéprávná, poskytne 
údaje její zákonný zástupce nebo opatrovník, případně

jiná osoba oprávněná za ni jednat podle občanského 
zákoníku. Sčítání lidu, domů a bytů se provádí vyplněním 
sčítacího formuláře pro domácnost. Údaje o domu a bytu 
poskytne jeho uživatel, v případě neobydleného bytu vlast-
ník domu nebo správce.

Povinná osoba poskytne údaje jejich zápisem do sčíta-
cího formuláře buď v elektronické podobě při online sčítání 
od 27. března 2021 do 9. dubna 2021, nebo následně 
při terénním došetření.

Terénní došetření provádějí v jednotlivých sčítacích obvo-
dech sčítací komisaři jmenovaní podle zákona. Sčítací 
komisař se při výkonu své funkce prokazuje průkazem 
sčítacího komisaře, případně na požádání povinné osoby 
též svým občanským průkazem nebo cestovním dokladem.

Při terénním došetření sčítací komisař předá členu 
domácnosti, osobě žijící mimo domácnost, popřípadě 
vlastníku zařízení, které netvoří samostatný sčítací obvod, 
sčítací formulář v listinné podobě v předem oznámeném 
termínu nejpozději do 26. dubna 2021. Úřad je podle 
zákona oprávněn lhůtu prodloužit.

Člen domácnosti, osoba žijící mimo domácnost nebo 
vlastník zařízení, které netvoří samostatný sčítací obvod, 
odevzdá vyplněný sčítací formulář v odpovědní obálce 
na poště nebo jej vhozením do poštovní schránky odešle 
zdarma na adresu P. O. Boxu sčítání, nebo jej doručí 
na kontaktní místo sčítání, nejpozději do 11. května 2021. 
Úřad je podle zákona oprávněn lhůtu prodloužit.

Údaje zjištěné při sčítání jsou chráněny zákonem, 
nařízením o evropské statistice, GDPR a dalšími právními 
předpisy. Tyto údaje nesmějí být použity pro jiné než sta-
tistické účely. Sčítací komisaři, stejně jako všechny osoby, 
které se v souvislosti se zpracováním výsledků seznámí 
s individuálními nebo osobními údaji, jsou povinni o nich 
zachovat mlčenlivost. Povinnost mlčenlivosti je časově 
neomezená.

Český statistický úřad žádá všechny občany, aby 
odpovědným vyplněním sčítacích formulářů přispěli
k úspěšnému provedení sčítání.

Ing. Marek Rojíček, Ph.D. 
předseda Českého statistického úřadu

OZNÁMENÍ

Českého statistického úřadu ze dne 9. 2. 2021

O KONÁNÍ SČÍTÁNÍ LIDU, DOMŮ A BYTŮ 

V ROCE 2021 V ČESKÉ REPUBLICE

www.scitani.cz

www.scitani.cz

